
Bezorgdheid over de hoge opbrengsten van champagne 

 

De poging van Champagne om de oogst te legaliseren heeft bij sommige telers voor verwarring en 

bezorgdheid gezorgd. 

Op 21 juli heeft het Uitvoerend Bureau van het Comité Champagne (CIVC), bestaande uit 

vertegenwoordigers van het Syndicate des Vignerons (SGV) en de Union des Maisons de Champagne 

(UMC), de maximale commerciële opbrengst vastgesteld op 12.000 kg/ha, de hoogste is sinds 2011. 

Bovenop die hoeveelheid kan nog eens 4500 kg/ha worden toegevoegd aan de Reserve Individuelle 

(RI), waar de champagneproducenten van kunnen putten om de commerciële opbrengst te halen in 

minder overvloedige jaren. 

Door het gecompliceerde groeiseizoen van vorig jaar is de RI uitgeput, die nu ongeveer 4500 kg/ha 

bedraagt, en de CIVC hoopt deze weer op te vullen tot 8000 kg/ha - de maximale hoeveelheid die is 

toegestaan door het Institut national de l'origine et de la qualité (INAO) – tegen het einde van de 

oogst van 2022. Omdat hiervoor slechts 3500 kg/ha nodig is, had de CIVC die hoeveelheid 

oorspronkelijk toegewezen aan de RI, waardoor de totale oogstopbrengst op 15.500 kg/ha kwam, 

het maximum toegestaan in het Champenois-regelboek, de cahier des charge. De SGV heeft 

sindsdien de hoeveelheid RI die kan worden geoogst verhoogd tot 4500 kg/ha en verzocht om een 

afwijking van het INAO om dit te doen, iets wat in decennia niet is gebeurd. 

Dit verzoek wordt door veel producenten als vreemd ervaren, vooral omdat het technische team van 

de CIVC de potentiële oogst eind juli op 14.500 kg/ha heeft ingeschat. Omdat de gezondheid van de 

wijngaarden echter uitstekend is gebleven, heeft de INAO het verzoek bij wijze van uitzondering 

ingewilligd. 

Het doet me allemaal een beetje denken aan de situatie in België enkele jaren geleden toen we voor 

een record-oogst stonden. Gretig werd alle oogst binnengehaald ondanks dat veel wijnbouwers stoer 

in hun BOB- of BGA-lastenboek hadden geschreven dat ze een strenge oogstlimiet zouden 

respecteren. Iedereen hoopte dat de FOD Economie hier een oogje zou dichtknijpen…wat uiteindelijk 

ook gebeurd is.  Misschien is het model van een Reserve Individuelle (RI) zoals bij de Champagne, ook 

een nuttige tool voor ons landje? Op die manier kunnen wijnbouwers dan zonder schroom genieten 

van een stevige oogst wanneer dit zich eens aanbiedt en dit gebruiken ter compensatie van magere 

jaren, zonder dat iemand zich schuldig moet voelen. 


